

Swiss Dual Career Platform lanciert

Vor kurzem hat die Eawag die Swiss Dual Career Platform zusammen mit der Empa, dem PSI und der WSL ins Leben gerufen. Die Plattform richtet sich an die Lebenspartnerinnen und –partner ausländischer Forschender, die neu in der Schweiz sind.

An der Eawag arbeiten Forschende aus über 50 Ländern, die meist zusammen mit ihren Familien in die Schweiz reisen. Während die Forschenden am Arbeitsplatz rasch Kontakte knüpfen können, ist es für ihre Lebenspartner und –partnerinnen ohne Arbeitsstelle schwieriger, in der Schweiz Fuss zu fassen. Hier setzt die Swiss Dual Career Platform an: Die [Hauptseite](#) bietet Beiträge und Informationen zu Themen rund um Stellensuche, Networking, Integration und dem Leben in der Schweiz. In der [Community](#) können sich die "trailing spouses" miteinander vernetzen, einander Tipps zur Integration in der Schweiz geben und vielleicht sogar zu einer Stelle verhelfen.

Die Plattform wird von der Eawag verwaltet – Anregungen und nützliche Links zum Thema bitte an [Marianne Leuzinger](#) senden.

Swiss Dual Career Platform online

Recently, Eawag has launched the Swiss Dual Career Platform in collaboration with Empa, PSI and WSL. The platform addresses spouses of foreign researchers who recently moved to Switzerland.

Researchers from over 50 countries are working at Eawag. They often come to Switzerland accompanied by their families. While the researchers can quickly build a network at their working place, integrating in Switzerland is harder for their spouses without a job. The Swiss Dual Career Platform aims to address the issues facing these partners: The [main page](#) provides posts and information on topics associated with job search, networking, integration, and living in Switzerland. In the [community](#), the trailing spouses can directly interact, exchange tips on how to become integrated in Switzerland, and maybe even help each other finding a job.

The platform is maintained by Eawag – please send suggestions and useful links to [Marianne Leuzinger](#).